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Enpresaren plangintza estrategikoa ezagutu eta negoziatzea eskatu dute

A
zuzendaritza

bost lantegietako enpresa
batzordeekin bildu zen atzo,
enplegu erregulaziorako
espediente berria

negoziatzeko. Sindikatuek
atzera bota zuten espediente
proposamena eta era berean

plangintza estrategikoa
negoziatzea exijitu zuten.

BILBO

Altzairu berezien enpresan en-

plegu erregulazio berria onartu au-

rretik «zuzendaritzak prestatu duen

plangintza estrategikoa ezagutu eta

negoziatu beharra» azpimarratu zu-

ten ELA, CCOO eta UGT sindika-

tuetako ordezkariek. Hau izan da be-

ren esanetan espedientea atzera bo-

tatzearen arrazoi nagusia. LAB sin-

dikatuak «dokumentazio falta» sa-

latu zuen, enpresa batzordeek ez bait

dute espedienteen arrazoiak ez eta

bere ezaugarriak zeintzuk izango di-

ren idatziz jaso. Gainera, «etorkizu-

nean enpresaren iharduera produkti-
bo eta industríala nolakoa izango den

jakin gabe oso larritzat» jo dute

LABeko iturriek espedientea aurrera

eramatea.

Acenorreko arduradunek, beren

Gasteizko Lan sailak onartuz gero, espedientea urrian hasiko lit/.ateke. OIALDE

aldetik, onartzekotan aurtengo bi-

garren enplegu erregulazioa litzate-
keena aurkeztea erabaki dute, «al-

tzairu berezien sektoreak bizi duen

krisialdi egoera azken hilabeteotan

areagotzeaz gain, etorkizunerako

aurrikuspen txarrak bait daude».

Gasteizko Goberauko Lan Sailak

espedientea onartzen badu, urriaren

hasieran sartuko litzateke indarrean

eta sei hilabeteko iraupena izango
luke. Epe honetan espedienteak era-

gindako langileen soldaten % 90

Zuberoan Komunikazio
Zentrua bultzatzen m dira

M. ESTEBAN /MAULE

Datorren urterako, Mauleko

Udalak Komunikazio Zentrua

eraiki nahi du, batez ere Zuberoa-

ko enpresentzat, laborarientzat,
turismoarentzat eta beste herrita-

rrentzat. Mauleko Udalarekin

batera, ADES (Zuberoako Eko-

nomi Garapenaren aldeko Elkar-

tea), Baionako Merkatal Ganbara

eta Zuberoako Industri Elkarteak

xedearen partaide dira.

Komunikazio Zentruak lan

mundua lagundu behar luke. Zu-

beroako enpresek tresna berriak

erabiltzeko parada ona ukanen

dute: telematika, informatika eta

bideoa adibidez. Mauleko ko-

munikazio Zentruan bideo gela
eta tresnak, telemintzaldi gela,
erakaskuntz gela eta telematika-

ren bankua izango dira.

Komunikazio Zentrua Zube-

roako ekonomi sail guztiei irekita

egongo da, hala ñola industria,
eskulangintza, nekazaritza, tu-

rismoa, tekniko irakaskuntza eta

baita ere herri eta elkarteei.

MODERNIZAZIOA Xedearen
EZAGUTU ordezka-
BEHARRA

j-jgntzat,
kenka txarrean dagoen Zuberoak

«lan berriak eta modemizazioa

ezagutu behar ditu» eta Komuni-

kazio Zentruak Zuberoaren eko-

nomia hedatzeko bidé izan behar

luke. Gainera, Komunikazio

Zentruak beste Mauleko Zerbitzu

Zentru batekin lotuta egon behar-

ko du. Horrek erran nahi du Zu-

beroak bere txokotik ateratzeko

nahia eta ekonomiaren koordi-

nazioalortzeko asmoa duela.

Komunikazio Zentruan egon-

go den telematika zerbitzu berria

guztientzat irekita egongo da eta

Zuberoari buruzko datuak eskai-

niko dira, hala ñola presentaketa,
zerbitzu publikoak, tokietako

animazioen egitaraua, Mauleko

Turismo Bulegoaren eta opor

agentzietarako berriak.

f Mauleko komunikazio Zentruan bideo gela eta

tresnak, telemintzaldi gela, erakaskuntz gelaeta

telematikaren bankua izango dira.

bermatuko duela agindu du enpre-
sako zuzendaritzak.

3.100 LANGILERI Acenorreko ar-

ERAGIN duradunek aur-
PIEZAIOKE keztu nahj bu-

ten enplegu erregulazio espediente
berri honek, pasa den apiriletik uz-

taila bitartean indarrean egon zena-

ren antzeko ezaugarriak ditu, «en-

presak idatziz izan beharrean ahoz

azaldu duenez» LABek ezagutarazi
duenez. 3.500 lagilek osaturikoplan-

tilaren % 96ri eragingo lioke, hau da,
3.100 langile ingururi.

Espedienteak aurrera egiten badu,
datorren apirilera arte izango da in-

darrean, abendua sei hilabeteetako

iraupen teorikotik kanpo gelditzen
bait da.

ELA sindikatuak zabaldu zuen

prentsa aginaren arabera, ELA,
UGT eta CCOO sindikatuetako me-

talgintza arloko idazkari nagusiek
enplegu erregulazio espedientea ez

dute onartu, aurrekoarekin egin zu-

ten bezala. Era berean, Juan Olas-

koaga ELAko metalgintzako ardu-

radunak, plangintza estrategikoaren
aurkezpenak daraman ia hamar hi-

labetetako atzerapena salatu zuen,

eta Madrileko Industria ministeri-

tzari langile eta enpresaren etorki-

zunari buruzko zalantzazko egoera
sortaraztea leporatu zion.

5.929 MILIOIKO Aurtengo lehen
GALERAK se i hilabeteetan
AURTEN 5 929 milioi pe-

zetako galerak izan ditu Acenorrek.
Emaitza hauekin hirukoiztuegin ditu

iazko epe berberean izandako 2.222

milioi pezetako emaitza negatiboak.
Altzairu berezien enpresak% 27,2
gutxiago fakturatu du 1.991 ko lehen

sei hilabeteetan.

Nazioarteko uren kontrolaz
aritu dira Arrantza ministroa

LATOJA

Munduko 40 estatutako Arrantza

ministroak La Tojan bildu dira sek-

torearen egoera aztertzeko. Atzo-

koan nazioarteko urakkontrolatzeko

neurri posibleak landu zituzten.

Estatu espainiarreko Arrantza mi-

nistroa de Pedro Solbesek azaldu

zuenez, «Konferentzia arrantz erre-

kurtsoen eskasiagatik kezkaturik

agertu da».

200 miletatik kanpo dauden arrain

‘stockak’ zein neurriraino zatika

daitezkeen aztertu zuten atzoko hi-

lera itxian. Era berean, Solbek neurri

hauek ezartzeak ekarriko lukeen

konplexutasun juridikoa azpimarra-
tu zuen.

ELKARTE Madrileko Gobemuko
MIXTOAK Arrantza ministroak
bUUZATU

ga inera tu zuenez, «ga-

rapen bidean dauden estatuek arrantz

errekurtsoak dituzten arren, indus-

tria sendoak falta zaizkie». Arazo

hau gainditzeko «elkarte mixtoen

eredua» hobetuko dutela adierazi

zuen.

Estatu ezberdinetako ordezkariak

bat etorriziren «arrantza produktuen
merkatua liberatzeko bidean» jar-
tzearen beharraz, «hórrela oreka

handiagoa lortzeko».

Arrantza ministroek merkatua «liberalizatu» beharra azpimarratu zulen.

Fgunkaru

La Casillako

begirale ohiek

bertako terraza

hartu zuten

BÍLBO

Bilboko Udaleko Kir°'
Institutuko begirale ohi ba '

tzuek. La Casilla kiroldegiko

terrazan itxialdi bat egin zuten

atzo, aurrez aipaturiko Udal

Institutuak, eta Guedan

presak, kontratua berritu eZ

dielako. Goizeko hamarreta 11

hartu zuten terraza, eta ia

orduz, gutxi gorabehera
eguerdiko hamabiak arte, izan

ziren bertan. Aipatzekoa da.

inolako iskanbilarik ez zela

gertatu.
Joan zen ekainera arte, lan

kontratuaren jabe ziren lang>Je

hauek, baina berritzeko gafaia

iristean ezezkoa eman zie*1

enpresak. Horren

begirale batek azaldutakoaren
arabera, euren lanpostua ziuf'

tatzeko egin dituzten eskaerak
izan daitezke. «Urte askota n-

ziurtasunik gabe egon gara '
Uda hastean amaitzen zen g ure

kontratua, baina rielaba' 1 -
oporraldiaren ondoren befl1'

tuko zigutenaren bermeaz-

Hala ere, aurten beste lanS 1

leekin parekatzea eskatu du

gunean, ez digute berritu», ar'

guditatu zuen.

Honez gain, kaleratua i zan

den langile talde honetako k 1
deek, guztiak Guedan enpre

sak azpikontratatuak, orain ar

te jasan izan duten desberdn1

tasun egoera salatu zuten. Izall

ere, Institutuak zuzenea 11

kontratatutakoek egindako la n

berdina egin, eta ordutegi bera

bete arren, hauen soldataren

erdia iasotzen zuten, eta eZ

hPf'
zuten aintzinakotasun eta

ziklatzeko eskubiderik.

Ondorioz, iragandako uZ

tailetik aurrera protesta
tza ugari egin dituzte Udal K’

rol Institutuko begirale haue ■
eta salaketak egin dituzte g 1
zarte gaietako epaitegian-

Errioxako
mahasbiltzea

aurreratzea

gomendatu dute

gaste^
Araba eta Nafarroak 0

Errioxa bameratzen diW eII

‘Rioja’ jatorrizko izendap e

naren Kontseilu Erregulatz 31

leak mahasbiltzea urnarell

lehen astera aurreratzea g°

mendatu du ‘zonalde goizt ,a

70'
rra’ deritzonaren kasuan.

naide ertainean hurrengo

tean hastea komenigarria de

gaineratu du.

Mahasbi Uzearen aurfefa

tzea abuztuan izan den

ratura beroek eta

egiteak eragin dute. Zen

tokitan irailaren azken aste

mahatsa biltzen hastea prOP

satu dute Kontseiluko adit uC


